

TURINYS

VANDA STARKŪNAITĖ. Tarybų Lietuvos knygos tarptauti bei konkursuose (1940—1972 m.)	io parodose 5
SIGITAS JEGELEVIČIUS. Archyvų pertvarkymas Lietuvoje Tarybų valdžios metais (1918—1919 m.)	21
✓ KLEMENSAS SINKEVIČIUS. Darbas su kadrais TSRS universitetų bibliotekose	35
✓ LEVAS VLADIMIROVAS. Aukštųjų bibliotekinių mokyklų vaidmuo planuojant moks- linį tiriamąjį darbą bibliotekininkystės srityje	43
BRONĖ DIRGĖLAITĖ. VVU Bibliotekininkystės ir mokslinės informacijos katedros absolventai Lietuvos TSR bibliotekose	53
ALDONA DAMBRAUSKAITĖ, ALGIRDAS KANCLERIS, LEVAS VLADIMIROVAS. Valdymo sferos informacijos vartotojų reikiųjų tyrimo metodikos klausimai	67
KAZIMIERAS JUOZAS AMBRASAS. Vertimo literatūra ir biblioteka	73
VIKTORAS URBONAS. Ruloniniai mikrofilmai informaciniame darbe	83
VLADAS ŽUKAS. Lietuvių ikitarybinės bibliografijos išliekamoji vertė	90
DOMAS KAUNAS. Priekulskės spaustuė	99
RIMANTAS VĖBRA. Laikraštis „Sviesa“	115
VILIUS UŽTUPAS. Lotyniškojo šrifto įsigalėjimas lietuvių poligrafijoje	133
ALVYDAS SAMĖNAS. Mokslis io straipsnio atsiradimas ir vystymasis XVII— XVIII amž.	145
ANTANAS STRAVINSKAS. J. Gelaževičiaus knygų kolekcija Vilniaus universiteto mokslinėje bibliotekoje	155
LEONTINA ŠIMKŪNIENĖ. Psichologiniai kai kurių darbo aspektų tyrimai mokslinėje techninėje bibliotekoje	165
IZABELĖ ČERNIAUSKIENĖ, STASYS LIBERIS. ESM bibliografiniame darbe	171
PUBLIKACIJOS	175
RECENZIJOS	235
KRONIKA	241

СОДЕРЖАНИЕ

В. СТАРКУНАЙТЕ. Книга Советской Литвы на международных и зарубежных выставках и конкурсах (1940—1972 г.г.) Резюме	17
С. ЕГЕЛЯВИЧЮС. Преобразование архивов в Литве в годы Советской власти (1918—1919 г.г.). Резюме	32
К. СИНКЯВИЧЮС. Работа с кадрами в университетских библиотеках СССР	35
Л. ВЛАДИМИРОВ. Роль библиотечных вузов в планировании научно-исследо- вательской работы в области библиотекведения	43
Б. ДИРГЕЛАЙТЕ. Выпускники кафедры Библиотекведения и научной информа- ции ВГУ в библиотеках Литовской ССР. Резюме	63
А. ДАМБРАУСКАЙТЕ, А. КАНЦЛЕРИС, Л. ВЛАДИМИРОВ. Вопросы методики исследования информационных потребностей потребителей в сфере управ- ления. Резюме	72
К. Ю. АМБРАСАС. Переводческая литература и библиотечка. Резюме	81
В. УРБОНАС. Рулонные микрофильмы в информационной работе. Резюме	89
В. ЖУКАС. Научное и информационное значение литовской досоветской библио- графии. Резюме	96
Д. КАУНАС. Прекульская типография. Резюме	112
Р. ВЕБРА. Газета «Швиеса». Резюме	131
В. УЖТУПАС. Утверждение латинского шрифта в литовской печати. Резюме	142
А. САМЕНАС. Возникновение и развитие научной статьи (XVII—XVIII в.в.). Резюме	153
А. СТРАВИНСКАС. Коллекция книг И. Гелажевичюса в Научной библиотеке Вильнюсского университета. Резюме	163
Л. ШИМКУНЕНЕ. Психологические исследования некоторых аспектов работы в научно-технической библиотеке. Резюме	170
И. ЧЕРНЯУСКЕНЕ, С. ЛИБЕРИС. ЭВМ в библиографической работе. Резюме	172

CONTENTS

V. STARKŪNAITĖ. The Books of Soviet Lithuania at the International Exhibitions Competitions (1940—1972). Summary	18
S. JEGELEVICIUS. Reconstruction of Archives in Lithuania during the Soviet powers years ((1918—1919). Summary	33
K. SINKEVICIUS. Personnel management in University Libraries of the USSR. Summary	41
L. VLADIMIROVAS. The Role of Library in planning research activities. Summary	52
B. DIRGELAITĖ. The Graduates of the Library and Scientific Information Chair of the V. S. U. at the libraries of Lithuania. Summary	64
A. DAMBRAUSKAITĖ, A. KANCLERIS, L. VLADIMIROVAS. The ways of investigation of information nerds in sphere of management. Summary	72
K. J. AMBRASAS. Literature on translation and the library (The Catalogueing of translation literature). Summary	82
V. URBONAS. Roll microfilms in information service. Summary	89
V. ŽUKAS. Lasting Value of Lithuanian Bibliography. Summary	97
D. KAUNAS. Priekulė Printing—House. Summary	113
R. VĖBRA. Newspaper „Šviesa“. Summary	132
V. UŽTUPAS. The spread of the Latin type in Lithuanian printing. Summary	142
A. SAMĖNAS. The genesis of the scientific paper and its evolution in the XVII—XVIII centuries. Summary	153
A. STRAVINSKAS. J. Gelaževičius collection of books at the Scientific Library of the Vilnius State University. Summary	164
L. SIMKŪNIENE. Psychological analysis of some aspekts of Work in a technological research' library. Summary	170
I. ČERNIAUSKIENE, S. LIBERIS. Computer in bibliographical work. Summary	173